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Zápis  

17. řádného zasedání Akademického senátu 3. lékařské fakulty UK 

 14. ledna 2025, 14:30 hodin 

Sál Radany Königové 

 
 

Program:                                                                                                          

1. Zahájení  

2. Schválení programu, určení skrutátorů  

3. Kontrola zápisu ze dne 10. prosince 2024  

4. Informace děkana  

5. Informace předsednictva AS 3. LF UK  

6. Ideový návrh změn pravidel pro přiznávání stipendií (prof. Šlamberová) 

7. Zprávy z ASUK  

8. Různé  

 

Ad 1) Zahájení   
Přítomno bylo 23 senátorů, senát byl usnášení schopný. 

 

 

Ad 2) Schválení programu, určení skrutátorů  

Z programu byl na návrh předkladatele stažen bod 6) Návrh usnesení AS ve věci odkupu 

pozemku pro výstavbu nového Výukového centra 3LF. 

Program byl doplněn o bod prof. Šlamberové: Ideový návrh změn pravidel pro přiznávání 

stipendií. 

Žádný ze senátorů nevznesl připomínky k obsahu dnešního jednání. 

Předseda přivítal nového senátora Bjorna Oalanda, který nastoupil za MUDr. Kamilu Kočí, 

která ukončila studium. 

 

Usnesení: 

AS 3. LF UK schválil navržený program včetně jeho doplnění tichým souhlasem. 

 

Skrutátory byli určeni:   
za pedagogickou komoru:  doc. Bernášková 

za studentskou komoru:     dr. Koudelková  

 

 

Ad 3) Kontrola zápisu ze dne 10. prosince 2024 
Žádný ze senátorů nevznesl k zápisu z 10. prosince 2024, který byl umístěn na stránkách AS, 

připomínky. 

 

Usnesení:   

Zápis ze dne 10. prosince 2024 byl schválen tichým souhlasem.   



Ad 4) Informace děkana (prof. Widimský) 
Příznivý vývoj v hospodaření fakulty 
- Zvýšení stipendií prezenčních doktorandů na 25 000 Kč od 1. 3. 2025. Cave: k udržení této 

výše stipendia nutné hodnocení „A“ na konci AR. Při hodnocení „B“ bude stipendium 

sníženo na polovinu (12 500 Kč). 

- Zvýšení mezd o 5000 Kč všem zaměstnancům s úvazkem 1,0 od 1. 1. 2025 

- Ve fondech fakulty je dostatek prostředků na zaplacení projektu (cena 50 mil. Kč) a rovněž 

dobrý základ pro spoluúčast na nákladech budoucí stavby. 

Příprava vládního programu na podporu studia NLZP 
- Spolupráce MZ a MŠMT (klíčová role ředitele ÚZIS!) 

- 2025 finance cestou ukazatele „F“, 2026-2037 ukazatel „P“ 

- Celkový objem za 12 let: cca 1,2 miliardy Kč 

- Rok 2025: již schváleno 200 milionů Kč pro 17 fakult 

- 3. LF v roce 2025 na podporu SP „všeobecné ošetřovatelství“ získá 7,5 mil. Kč 

- Určení prostředků v roce 2025: navýšení kapacity o 22 studentek VO ročně (personál, 

prostory, vybavení) 

Cave: program je sice schválen v celkových obrysech, ale musí být administrativně 

dokončen MŠMT a poté v detailech schválen vládou (únor – březen) 

Informace z RKR 

- Lehce nejistý osud VŠ zákona (vrátí Senát do Sněmovny? Přehlasuje Sněmovna?) 

- Návrh OR k „vnitro-bance UK“ a k „fondu Mikuláš“ 

- Program „Charleston“ pro financování postdoktorandských projektů na UK (granty  cca 100 

000 Euro celkem / 2 roky) 

- Navyšování vlivu ERC grantů na rozdělování výzkumných financí pro VŠ (tj. i pro fakulty v 

rámci UK) 

- Diskuze o pokračování financování projektů Exceles 

- Nejasná situace okolo NAÚ 

Odkup pozemku SZÚ č. 3986/5 (139 m2) 
- 15. 1. 2023 zveřejněny výsledky architektonické soutěže na Nové výukové centrum 3. LF 

- Stavební úřad Prahy 10 odmítl dát předběžný souhlas ke stavbě na hranici sousedního 

pozemku a to přesto, že SZÚ vyjádřil souhlas s takovou stavbou. 

- 3. 3. 2023 žádost ředitelce SZÚ o souhlas s prodejem 139 m2 travnaté plochy (p.č. 3986/5) 

- 24. 3. 2023 ředitelka SZÚ tuto žádost zamítla.  

- 26. 6. 2023 ministr zdravotnictví podpořil záměr prodat pozemek Univerzitě Karlově (3. LF) 

- 30. 12. 2024 děkan obdržel datovou schránkou výpověď z nájmů prostor pronajímaných 

fakultě SZÚ 

- 2. - 7. 1. 2025 intenzivní komunikace 3. LF – SZÚ 

- 9. 1. 2025 děkan dostal na vědomí dopis MZ ČR ředitelce SZÚ ze 7. 1. 2025 se souhlasem 

MZ 

Další kroky zbývající k dořešení situace 

- Projednání kupní smlouvy KR UK, AS UK a Správní radou UK (leden) 

- Podpis smlouvy rektorkou a ředitelkou SZÚ (leden/únor) 

- Předložení podepsané smlouvy ředitelkou SZÚ ministrovi 

- Zařazení bodu na jednání vlády ČR (únor?) 

- Po schválení vládou úhrada kupní ceny 2,7 mil. Kč fakultou 



- Podání žádosti o změnu na Katastr nemovitostí (březen?) 

- Zápis majitele pozemku (UK) do katastru (duben?) 

- Dopis architektonickému studiu EK o obnovení prací na projektu (duben/květen?) 

- Projektové práce cca 2 roky 

- Stavební povolení cca 2028 

- Výběr dodavatele stavby cca 2029 

- Dokončení stavby cca 2031 

Diskuze:  

Dr. Fauknerová-Matějčková: Jak je to s výpovědí ze SZÚ? 

děkan: Můžeme zůstat, jen chtějí více peněz. 

dr. Zvoníčková: Navýšení počtu studentů u nelékařských oborů platí i pro Nutriční terapii? 

děkan: Debatovalo se o 6 oborech, ale v rámci fakulty bylo rozhodnuto pouze pro Všeobecné 

ošetřovatelství, vláda na to dává větší důraz a bude to i finančně bonifikováno. 

 

Usnesení:  

AS 3. LF UK vzal informace děkana na vědomí. 

 

 

Ad 5) Informace předsednictva AS 3. LF UK 
Proběhne inventura docházky na zasedání pléna. 

Volba děkana – návrh provedení volby již v červnu (volba nového rektora/rektorky, volby do 

našeho senátu na podzim).  

 

Diskuze:  

Děkan: potvrdil, že zvolený kandidát na děkana se bude moci účastnit zasedání KD již před 

vlastním zahájením mandátu 

Prof. Toušek: Rozumné rozhodnutí, dostatek času na předání. 

Doc. Franěk: Vešlo by se druhé kolo ještě do června?  

Doc. Gojda: Mělo by se to stihnout v červnu, ale máme na to i celý podzim.  

Dr. Sychra: Dát vědět co nejdříve akademické obci. 

 

Usnesení:  

AS 3. LF UK vzal informace předsednictva na vědomí. 

 

 

Ad 6) Tento bod byl na žádost předkladatele stažen z programu. 

 

 

Ad 7) Ideový návrh změn pravidel pro přiznávání stipendií (prof. 

Šlamberová)  
Dokumentace s návrhem změny pravidel pro přiznávání stipendií je umístěn na stránkách AS 

k prostudování. Prof. Šlamberová přednesla svoje sdělení a požádala o projednání  tohoto 

dodatečného bodu per rollam. 

Co nás čeká s novým VŠ zákonem 

• Již pro rok 2024/2025 máme fixní rozpočet a nikoliv kapitační  

 Jedná se o průměr za roky 2018-2022 z MŠMT 

 Pravidla přerozdělování na fakulty schválené AS UK - jen průměr za roky 2021-2023 

(zohledňuje i GR)  



• Od příštího školního roku 2025/2026 

 studijní příjem (stipendium+mzda) = 1,2 násobek min. mzdy (v současné době 24 960,- 

Kč) 

• Co musíme udělat, aby nás to nepoložilo? 

 Nutno upravit pravidla pro přijímací řízení (redukce počtu přijímaných doktorandů do 

prezenčního studia) – stalo se 

 Kombinovat zdroje (zaměstnavatel, projekty, Cooperatio)  

A co stávající doktorandi? 

 

Navýšení stipendia stávajícím doktorandům 

RUK doporučuje navýšení stipendií všem doktorandům prezenčního studia s nárokem na 

stipendium (1.- 4. ročník) 

• Od 1. 3. 2025 z 10 500 Kč na 12 500 Kč/měsíčně 

• Od 1. 10. 2025 na 20 800 Kč/měsíčně 

3. LF UK – navyšujeme stipendia jednorázově 

• Od 1. 3. 2025 na 25 000 Kč/měsíčně 

Abychom to ufinancovali 

• Zrušení odměn za včasné ukončení studia pro doktorandy a školitele (od 1. 1. 2025 

zrušeno OD č. 5/2019, zůstává jen odměna pro školitele od UK – 50 tis. Kč) 

• Je zapotřebí zrušit stávající navyšování stipendií za opublikování článků (naše pravidla) 

• Zatím není možno zrušit navyšování stipendií za Státní doktorskou zkoušku (pravidla UK) 

 

Státní doktorská zkouška 

• V novele VŠ zákona se nepočítá se SDZ – bude moci být kolokvium (každý DSP si 

rozhodne o podobě) 

• Pro stávající studenty však SDZ trvá a to do ukončení všech doktorandů podle starých 

pravidel 

• Podle Stipendijního řádu je doktorandům za absolvování SDZ navyšováno stipendium o 2 

000 Kč/měsíc 

• Dokud toto bude platit, musíme i nadále navyšovat studentům stipendium za absolvování 

SDZ. 

Stipendijní řád UK Čl.12: Po úspěšném složení státní doktorské zkoušky se od následujícího 

kalendářního měsíce doktorandské stipendium stanovené podle odstavce 2 navyšuje o 2.000 

Kč měsíčně. Vnitřní předpis fakulty podle čl. 4 odst. 2 může stanovit, že se po úspěšném 

splnění určené studijní, vědecké nebo jiné povinnosti či povinností studenta doktorandské 

stipendium podle odstavce 2 navyšuje o další částku, nejvýše však v úhrnu o 10.000 Kč 

měsíčně. 

 

Diskuze: 

Widimský, Toušek, Šlamberová, Franěk, Šebo, Sychra 

 

Návrh usnesení:  

Doplněný bod bude projednán per rollam. 

 

 

Ad 8) Zprávy z AS UK (J. Vala) 
Věra Jourová - nová prorektorka pro rozvoj lidských zdrojů a nové technologie 

Kontrola hospodaření 

Ideové sjednocování vizuálního stylu 

 



Diskuze: nebyla 

 

Usnesení:  

AS 3. LF UK vzal informace z AS UK na vědomí. 

 

 

Ad 9) Různé 

 

 

Příští jednání Akademického senátu 3. LF UK se uskuteční 11. 3. 2025 ve 

14:30 hodin v zasedacím sále Radany Königové.  

 


